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مستقل، ولی اصولگرا هستم
علی لاریجانی: تصمیمات هسته ای درست بود 

علی لاریجانی در دیدار با مدیران مطبوعات و رســانه های استان قم گفت: به 
صورت مستقل وارد انتخابات شده ام ولی به این معنا نیست که اصولگرا نباشم. 
البته برای این اقدام دلایلی داشته ام. لاریجانی در این سخنان با بیان اینکه نظام 
در لحظاتی مجبور به گرفتن تصمیمات ســختی است تاکید کرد که تصمیم در 
زمان پایان مسئله هسته ای و نیز تصمیماتی که درخصوص نیروگاه اراک و بعد 

از آن در خرید هواپیما از سوی دولت گرفته شد، درست بودند. 

تصمیم برای پایان جنگ، تلخ ولی درست بود
رئیس مجلس شــورای اســامی با بیان اینکه کشــور در 37 ســال گذشــته، 
فــراز و فرودهایی را داشــته اســت، بیان کــرد: در بعضی مواقع شــرایط برای 
تصمیم گیری ها سخت بوده اســت. وی با بیان اینکه یکی از مقاطع که شرایط 
برای تصمیم گیری در کشور بسیار سخت بود، ابتدای انقاب بود، ادامه داد: در 

آن زمان گروه هایی بودند که فعالیت می کردند ولی دچار لغزش شدند.
رئیس نهاد قانونگذاری کشــور با بیان اینکه نقش امــام خمینی )ره( در به ثمر 
رســیدن انقاب بســیار موثر بــود، گفت: مقطــع بعدی دوران جنــگ بود که 
تصمیم گیری ها در آن زمان نیز همراه با ســختی هایی بود و چرایی پایان جنگ 

نیز موضوع مهمی بود.
لاریجانی با بیــان اینکه تصمیم برای پایان جنگ، اگرچه تلخی هایی داشــت 
ولی در نهایت تصمیم درستی بود،  تصریح کرد: ما به همه اهداف خود در جنگ 
تحمیلی نرســیدیم ولی دســتاوردهای خوبی مانند دفع دشــمن را داشتیم که 

زمینه  ساز امنیت کشور شد.

تصمیمات هسته ای درست بود 
نماینده مردم قم در مجلس شــورای اسامی با بیان اینکه یکی دیگر از مقاطع 

مهم کشــور برای تصمیم گیری مسئله هسته ای بود،  اظهار داشت: شرایط به 
گونه ای پیش رفت که ایــران باید مقاومت می کرد و هزینه هایی را در این زمینه 

می پرداخت.
وی با بیان اینکه زمان درســتی برای ختم مسئله هسته ای انتخاب شد، چون 
کشور در این شرایط به دانش هسته ای رسیده بود، بیان کرد:  این تصمیم قسمت 
اعظمی از نیازهای کشــور را برطرف کرد،  زیرا هم غنی ســازی در داخل کشور 

انجام می شود و هم اینکه تحقیق و توسعه ادامه می یابد.
رئیس مجلس شورای اسامی با بیان اینکه تصمیماتی که درخصوص تاسیسات 
آب ســنگین اراک و فردو اتخاذ شد تصمیمات درســتی بودند، گفت: فردو از 

کارایی خود نیفتاده است و سانتریفیوژهای آن همچنان کار می کند.
لاریجانی با اشاره به اینکه ختم مسئله هسته ای فواید بسیاری را به دنبال داشته 
اســت، تصریح کرد: رفع تحریم ها موضوع مهمی است و باید توجه داشت که 

وجود تحریم ها بخشی از مشکات اقتصادی کشور را تشکیل می دادند.
نماینده مــردم قم در نهم با بیان اینکه بیکاری و شــرایط نامناســب اقتصادی 
مشــکاتی را به وجود آورده بودند که برای رفع آنها نیاز به ایجاد فضای تنفسی 
بود، تصریح کرد: درســت اســت که مردم در برابر مشکات مقاومت می کنند 

ولی نباید به مسائل اقتصادی مردم بی توجه بود.
وی افزود: دریافت مواد اولیه اورانیوم و به فروش رســاندن اورانیوم غنی سازی 
شــده موضوع مثبتی اســت و اینکه کشــور وارد گردش چرخه هسته ای شده 

موضوع مهمی است.
دکتر لاریجانی با بیان اینکه عده ای موضوع فروش اورانیوم غنی سازی شده را از 
دست دادن مواد غنی سازی شده تعریف می کنند که درست نیست، تاکید کرد: 
ایران به این دانش دســت یافته و باز هم می تواند اورانیوم غنی سازی شده تولید 
کند، ضمن اینکه روسیه تا 7 سال آینده سوخت نیروگاه بوشهر را تامین می کند.

رئیس قوه مقننه کشورمان با بیان اینکه در کل می توان گفت تصمیم نظام برای 
ختم موضوع هسته ای درست بود و از کسانی که این موضوع را خیانت می دانند، 
تعجب می کنم، بیان کرد: این تصمیم را عده ای به تنهایی نگرفتند بلکه حدود 
سه سال و نیم پیش در شورای هسته ای همه این مسائل مطرح و بررسی می شد 

و مذاکرات در این راستا پیش می رفت.
وی گفت: در برخی مواقع این جلســات در محضر مقام معظم رهبری تشکیل 

می شد و ایشان نیز نظرات خود را بیان می کردند.
لاریجانی با بیان اینکه عده ای مرتب برای پیشبرد اهداف سیاسی خود به دنبال 
ایجاد تضاد هســتند تا با صورت دادن حماتی به مقاصد خود برســند، اظهار 
داشت: این منطق مارکسیستی است که بخواهیم برای رسیدن به اهداف خود 
به دنبال ایجاد تضاد برویــم، در این تفکر نوعی بی هنری وجود دارد که در بقیه 

مسائل نیز این تفکر را مشاهده می کنیم.
 نماینــده مــردم قــم در مجلــس شــورای اســامی بــا بیــان اینکــه مبانی 
تصمیم گیــری بایــد از خودمان باشــد و نباید در مــورد منافع ملــی از تفکرات 
فرســوده اســتفاده کنیم، بیان کرد: خرید هواپیمایی که در ســفر اخیر رئیس 
 جمهــور بــه اروپا انجام شــده، هنــوز به کشــور نیامده عــده ای در ایــن مورد 

جنجال به پا می کنند.
وی افزود: من از مســئولان درخصوص خرید هواپیماها توضیح خواســتم که 
مشخص شد این خرید اقدام درستی بوده و در حالی انجام شده است که دولت 

پولی را در ابتدا به طرف فروشنده پرداخت نمی کند.
رئیس مجلس شورای اسامی با بیان اینکه عده ای فکر می کنند هر تصمیمی 
را کــه دولت اتخاذ می کند، باید بــا آن مخالفت کنند، ادامــه داد: دولت هم از 
خود ما است و اقدامات اشــتباهش را باید نقد کرد و از اقدامات خوبش نیز باید 

حمایت کنیم.

ارائه لیست جداگانه از سوی فراکسیون رهروان منتفی شد
یــک عضو فراکســیون اصولگرایان رهروان ولایت با بیان اینکه ارائه لیســت از ســوی این فراکســیون منتفی شــد، گفت که قرار اســت رایزنی هایی برای قرار گرفتن اســامی اعضای 
گانه نمی دهد اما رایزنی و هماهنگی لازم  فراکســیون در لیست های دیگر صورت گیرد.عوض حیدرپور با اظهار کرد: با توجه به شرایط پیش آمده فراکســیون رهروان ولایت لیست جدا
برای حمایت از دوســتان فراکســیون در سایر لیست ها از سوی فراکســیون انجام شده تا آنها در لیســت های موجود در شهرستان ها، مراکز اســتان و تهران قرار گیرند. از این رو دادن 
گانه از سوی فراکســیون منتفی اســت.وی همچنین تأکید کرد: هیأت رئیسه و شــورای مرکزی رهروان ولایت تصمیم بر پشــتیبانی لازم از اعضای فراکسیون در تهران و  لیســت جدا

شهرســتان ها را گرفته و از هر کدام از اعضاء که مایل به پشــتیبانی باشــند این کار انجام می شــود.نماینده مردم شــهرضا همچنین گفت: آقای لاریجانی هم به عنوان رئیس مجلس و 
عضو فراکســیون رهروان قول مســاعد برای حمایت از اعضای فراکســیون را در کل کشــور کرده اند و آنها در صورت تمایل از حمایت های رئیس مجلــس از راه هایی همچون دادن 

یادداشت و پیام برخوردار خواهند شد.

تخلف انتخاباتی در راهپیمایی 22 بهمن
محمدتقی ایرانی گفت: متاســفانه در روز 22 
بهمن و همزمــان با راهپیمایی شــکوهمند 
مردم برای بزرگداشت سالروز پیروزی انقاب 
اسامی شاهد مصادیقی از تخلفات انتخاباتی 
به خصوص نصب بنر بودیم.وی افزود: مردم 
ایــن تخلفــات انتخاباتی را نظــاره می کنند و 

تشخیص می دهند که چه کسی قانون را رعایت می کند و چه کسی به قانون پایبند 
نیست.فرماندار کرج خاطرنشان کرد: عاوه بر تخلفات روز 22 بهمن، برخی از 
مطبوعات نیز بر خاف قانون اقدام به درج عکس برخی از داوطلبان انتخابات و 
کارهای تبلیغاتی کرده بودند که آن نیز گزارش شده است.رئیس ستاد انتخابات 
شهرستان کرج با بیان اینکه تخلفات روز 22 بهمن پیگیری خواهد شد، ادامه داد: 
تخلفات مطبوعات عاوه بر اینکه به مراجع نظارتی اعام می شود به اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسامی نیز اباغ می شود تا در زمان مناسب با آن برخورد شود.

حمایت از تجمعات قانونی
قائم مقام وزیر کشور گفت: وزارت کشور 
از هرگونــه تعرض بــه تجمعــات قانونی 
در دوران تبلیغــات انتخابــات مجلــس و 
خبــرگان جلوگیــری می کند.حســینعلی 
امیری دربــاره برخــی حواشــی تبلیغات 
بهمــن   22 درروز  خبــرگان  انتخابــات 

گفت: رســیدگی بــه شــکایات نامزدهــای انتخابات به اســتانداری ها 
واگذار شده است.وی در ادامه افزود: امروز در جلسه شورای معاونان، 
آقای رحمانی فضلی وزیر کشــور تاکید کردند که همه اســتانداران باید 
مر قانون را رعایت کنند.ســخنگوی وزارت کشــور در پایان تاکید کرد: 
از نظر وزارت کشــور همه کســانی که برای انتخابات هفتم اسفند تائید 
صاحیت شدند از حقوق برابری برخوردار هستند و وزارت کشور حامی 

حقوق آن ها است.

رایزنی مجدد با لاریجانی
حبیب برومند اظهار کرد: بعــد از اعام نظر 
شــورای نگهبــان در مورد تأییــد صاحیت 
شدگان، صاحیت 15 نماینده فعلی مجلس از 
سوی شورا تأیید نشد. از این رو برخی نمایندگان 
در نامه ای به آیت الله جنتی خواســتار بررسی 
مجدد صاحیت شان شدند.وی ادامه داد: در 

همین راستا هفته گذشته جلسه ای را با آقای لاریجانی برگزار کردیم و ایشان قول 
پیگیری این موضوع را دادند. البته هنوز اطاعی از پیگیری ها به ما داده نشده 
است.برومند با بیان اینکه از این 15 نماینده رد صاحیت شده تعدادی مجدداً  
اعتراض کرده اند، گفت: این تعداد شامل کمال الدین پیرموذن، محسن صرامی 
فروشان، صفر نعیمی رز، ارسان فتحی پور، احمد شوهانی، احمد رجایی، علی 
ایرانپور، مهدی موسوی نژاد، محمدمهدی پورفاطمی و بنده است. ما نمایندگان 

در جلسه با رئیس مجلس نیز حضور داشتیم.

 ائتلاف اصولگرایان 
جدی است

یک نماینده اصولگرای مجلس شــورای اســامی 
درباره حضــور اصاح طلبــان در انتخابات مجلس 
آینده گفت: ما آنقدر از نبود حزب آســیب دیده ایم که 
معتقدم حضــور جریانات فکری مختلــف می تواند 

فقدان حزب را جبران کند.
احمد توکلی امروز )شــنبه( در یک نشســت خبری 
در مورد لیســت ائتاف اصولگرایان اظهار کرد: این 
یک ائتاف جدی است و چنین چیزی تا حالا اتفاق 

نیفتاده و نخواهد افتاد.
وی افزود: گله ای که از جبهه پایداری داشتم این بود 
که از جمع بیرون رفتند. من در شــکل گیری لیست 
نقشی نداشتم و مدت هاســت به جلسه فراکسیونی 
هم نمــی روم امــا حتما لیســتی رای می دهــم زیرا 
منطق سیاســی اقتضا دارد وقتــی دو جریان فکری 
تفاوت هایــی دارنــد و ما یــک مجموعــه را ترجیح 
می دهیم کمک نکنیم که آن مجموعه پیروزی اش 

را از دست بدهد.
ایــن نماینــده مجلس دربــاره حضــور چهره های 
کمتر شناخته شده در لیســت ائتاف اصولگرایان 
تصریح کرد: اگر همه نیروها شــناخته شده باشند 
معنی اش عــدم جابه جایی قدرت اســت. در حالی 
که مســاله مهم پیــروزی اصولگرایان اســت البته 
من از وجــود عقلیت منســجم هم دفــاع می کنم 
زیرا هرچه جریانات فکری منســجم تر باشند بهتر 
اســت. البته طبیعتا دلم می خواهد کــه اکثریت با 

اصولگرایان باشد.
این عضو کمیســیون برنامه بودجــه مجلس درباره 
اختاف نظر برخی اعضای لیســت اصولگرایان در 
مباحث اقتصــادی نیز گفت: ما اگــر فرق ائتاف با 
حزب را بدانیــم این میزان اختــاف اهمیتی ندارد. 
مشــخصاً من با آقــای داودی با هــم اختاف نظر 
نداریــم و مبنــای فکریمان یکســان اســت. البته 
آقــای آل اســحاق بــه نیروهــای بــازار نزدیک تــر 
 اســت و ممکن اســت بــا هــم اختــاف مصداقی 

پیدا کنیم.
وی ادامه داد: شــما نمی توانید کاری کنید که همه 
اجزای ائتاف کاماً راضی باشند بلکه عقل سیاسی 
اقتضا می کند به نتیجــه ائتاف تمکین کنیم و با آن 

همراهی کنیم.
توکلــی درباره وجــود لیســت های مــوازی در بین 
اصولگرایــان و اصاح طلبــان اظهــار کــرد: غیر 
از لیســت های دو جریــان اصلــی بقیه لیســت ها 
حیات شــان بیشــتر رســانه ای اســت تا اجتماعی. 
بــه ویــژه در شــهری مثل تهــران که شــهر بزرگی 
اســت و از نظــر انتخابــات یــک دریــای بی کران 
اســت فقط دو جریــان اصلی کــه بدنــه اجتماعی 
 گســترده دارنــد می تواننــد خودشــان را بــه مردم 

معرفی کنند.
این فعال سیاســی اصولگرا درباره عدم حضور علی 
لاریجانی در ائتاف اصولگرایــان نیز تصریح کرد: 
آقای لاریجانی ســلیقه اش چیز دیگری بود. تا جایی 
که من اطاع دارم ایشان به تبلیغات و نحوه رسیدن 
به لیست انتقاداتی داشتند. البته نبود ایشان خیلی هم 
تاثیرگذار نیست زیرا ایشان حزبی ندارد و نامزد تهران 
هم نیست. آسمان به زمین نمی آید. اگر من یا آقای 
لاریجانی در لیست نباشیم اگرچه تاثیراتی داریم اما 

زیر و رو نمی کنیم.
وی دربــاره فهرســت صدای ملــت و اینکــه آیا این 
لیســت انتخاباتی می توانــد لیســت اصولگرایان را 
تحت الشــعاع قرار دهد، گفت: وجود اختاف به هر 
 میزان بی ضرر نیســت ولی نمی توانــد تعیین کننده 

باشد.

عصر ایران نوشت: پیام های لیست هاشمی برای مجلس خبرگان
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به زعامت آیت الله محمد یزدی تصمیم گرفت نام هاشمی رفسنجانی را در فهرست خود قرار ندهد تا 

مشخص شود که اختاف فکری میان رئیس جمهور اسبق با برخی از جامعه مدرسین حوزه علمیه قم جدی و پررنگ است.

 بهار نیوز نوشت: تمام دور نشاطم به یک پیاله گذشت
با این نوع تفکرات و رفتارهای سلیقه ای سیاسی به نظر نمی رسد تا 1404 به اهداف بلند سند چشم انداز برسیم. تضمین امنیت ملی در شور 

و شوق سیاسی است.

 تدبیر 24 نوشت: مردم سالاری به سبك سید حسن
برگزاری چهار دوره انتخابات مجلس خبرگان در طی این سی و هفت سال، با کمترین اقبال نسبت به دیگر عرصه ها مواجه بوده است. اما 

به نظر می رسد انتخابات اخیر مجلس خبرگان با استقبال قابل توجهی مواجه باشد.

 افکار نیوز نوشت: هاشمی همه را ناامید کرد
حضور هاشمی رفسنجانی در شبکه تهران حاشیه هایی هم داشت از جمله اینکه از روز گذشته هوادارانش فیل اعتراض و نق زدن را هوا 

کرده اند که مثاً چرا اطاع رسانی کافی برای زمان سخنرانی هاشمی انجام نشده بود.

 صراط نیوز نوشت: علت انتقادات به لیست فعلی ائتلاف اصولگرایان چیست؟
به نظر می رسد با وجود تاش های صورت گرفته برای ارائه لیستی جامع، برخی ماحظات مانند وزن کشی های نامناسب در لیست 

مذکور باعث برخی انتقادات از این فهرست شده تا جایی که در اطاق عنوان "فراگیر" به آن تردید شده است.

عکس روزسایت نگار

در حاشیه دهمین 
مراسم ملی تکریم چهره 
های قرآنی/ دهمین 
مراسم ملی تکریم چهره 
های قرآنی شامگاه 
جمعه با حضور حجت 
الاسام سید مهدی 
خاموشی رییس سازمان 
تبلیغات اسامی 
در سالن اجتماعات 
سازمان حج و زیارت 
برگزار شد.

خبرنامه

اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در افتتاحیه موزه کتاب و میراث 
مکتوب ایران گفت: انقاب اسامی قطعا یک انقاب فرهنگی بود و به دنبال 
احیای ارزش هــای اخاقی و اعتقادی بود. زدودن بی اخاقی ها و نابرابری ها 

در سایه آزادی، استقال و در بستر جمهوری اسامی رخ داد.
جهانگیری افزود: در حقیقت اســاس توســعه فرهنگی کمک بــه بالندگی و 
زایندگی اندیشه هاست. حتی توســعه اقتصادی و عمرانی در ذهن های بسته 
شکل نمی گیرد باید محیطی که اندیشمندان و صاحبنظران به راحتی به بالندگی 

اندیشه ها و گسترش فرهنگ اقدام کنند وجود داشته باشد.
این مقام مســئول در ادامه به وضعیت کتاب و نشر در کشور اشاره کرد و گفت: 
چگونگی وضع کتــاب یکی از دغدغه هــای اصلی دولت اســت. هرچه تنوع 
تولید فرهنگی بالا برود هیچ دســتاوردی جای کتاب را نمی گیرد و آثار مکتوب 

همچنان به عنوان آثار فرهنگی می درخشد.

معاون اول رئیس جمهور درباره شرایط نامناسب کتاب و نشر نیز بیان کرد: دولت 
گاه است. ما می دانیم که متاسفانه  به ضرورت و اهمیت کتاب در حوزه فرهنگ آ
شرایط و وضعیت کتاب هم ازنظر تولید و هم از نظر مصرف و حتی اقتصاد نشر با 
تنگناهای جدی روبه روست. جهانگیری ادامه داد: جامعه ما به دلایل مختلف 
از تنگنا ها و تهدیدات اقتصادی زیادی متضرر شده و رنج می برد اما تهدیدهای 
سرمایه اجتماعی و حوزه فرهنگ کم اهمیت تر از بعد اقتصادی مسائل نیست.
او یادآور شد: در سال های اخیر فساد و قانون گریزی در کشور توسعه پیدا کرده 
و متاســفانه بسیاری از نهادهای رسمی و قانونی کشــور را هم دربرگرفته است 
به همین دلیل زیاد می شــنویم که ســرمایه مادی مثا قریب به 2700 میلیارد 
دلار در فان دستگاه دولتی برباد رفت یا فان اختاس مبلغ هنگفتی به منابع 
مالی کشور ضرر رســانده اما هیچ وقت گفته نشــد این اتفاقات تا چه میزان در 
ســرمایه های فرهنگی و اجتماعی کشور سایه انداخت و مشارکت مردم و امید 

آن ها به دولت را با افت مواجه کرد. او اضافه کرد: تصویب نهادهایی که بتوانند 
از تاریخ پرافتخار ما در حوزه های ایرانی، اسامی و انقاب را به صورت روزآمد 
و قابل فهم به نســل جوان ارائه دهند از دیگر موضوعات مهمی اســت که باید 
پیگیری شــود. این مهم نیز جز با همــکاری صاحبنظــران و اهالی فرهیخته 

فرهنگ به وجود نمی آید.
معاون اول رئیس جمهور ضمن اشاره به کمبود منابع مالی که دولت با آن مواجه 
است؛ گفت: هیچ ســالی در این 37 سال گذشــته به اندازه سال ۹4 با کاستی 
بودجه مواجه نبوده ایم. کاهش قیمت نفت در کنار کاهش میزان صادرات نفت 
به دلیل تحریم ها باعث شد خزانه دولت از نظر منابع بودجه ای خالی بماند البته 
همه کشورهای نفت خیز صادرکننده نفت از این کاهش قیمت متضرر شده اند 
و اگر ما توانســتیم با کمترین چالش و مشکل این دوران را سپری کنیم به دلیل 

سرمایه اجتماعی اعتماد و امید مردم بوده است.
جهانگیری در پایان ابراز امیدواری کرد: ســال ۹5 با اجرای برجام به شکوفایی 

اقتصادی فرهنگی و اجتماعی برسیم.

امسال بیشترین کمبود بودجه را در 37 سال گذشته داشتیم


